
 
 

 
 

Sachem šaman MIČKINIKWA si na 59. sněmu nechal  
wagamedem WYOMINGEM udělit své 220. Orlí pero 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka 
Shawnee událo v měsíci únoru roku 2005. 

 



Slovo Degandawidy úvodem 
  

Nazdar bojovníci kmene SHAWNEE. V dnešním čísle Březové kůry mám tu čest 
představit vám nové vedení kmene, na které jste tak dlouho čekali. Vašimi hlasy jsem 
byl na 59. směnu kmene zvolen Degandawidou kmene SHAWNEE a za tuto projevenou 
důvěru chci vám všem poděkovat. 

 
Současně jsem jmenoval nové podnáčelníky kmene, se kterými se pokusíme dát 

další impulz naší činnosti a následující měsíce směřovat náš kmen po skautsko-
woodcrafterské stezce. 

 
Hodnocení naší práce bude možné až s odstupem času, proto vás chci požádat, 

abyste k nám zpočátku byli shovívaví a nějaký ten „kix“ nám odpustili. První Rada už 
proběhla a byla dohodnuta a náplánována spousta věcí, kterými chceme naši činnost 
zpestřit a obohatit.  

 
Pro začátek se vám nové náčelnictvo představí: 
 
Degandawida Rendy – mám na starosti Březovou kůru a vlastně tak trochu 

všechno 
 
Podnáčelník Mauglí – realizuje se v oblasti bodování, organizuje florball 
Podnáčelník Mlčím – vede rod Koníků, je ohnivec a hraje na kytaru 
Podnáčelník Stopař – jeho doménou je organizace akcí, příprava tábora, hlídání 

různých termínů 
Podnáčelník Tarzan – náš technik. Má na starost klubovnu a nástěnku u paní 

Vítkové 
 
Takže odteď  je to na nás. První Rada už proběhla a je naplánována další, 

doufejme že se nám bude dařit plnit si dohodnuté cíle.  
 
Důležité údaje: 

 

  
Chtěl bych požádat zejména starší bojovníky (oddílové a družinové rádce, 

podrádce, a všechny další, aby tyto jednotlivé termíny sledovali a zavčas svoje příspěvky 
odeslali nebo odevzdali.  

Rendy 

 
 
 
 
 
 
 
 

Redakční rada se koná: Vždy na kmenové radě 
Uzávěrka příspěvků čísla 171 je: V neděli 3. dubna 2005 
Číslo 171 vyjde: V pátek 8. dubna 2005 



Bodové menu – březen 
1. Šifra: 
 1758/4362/1219/356/553/4/33/3651//1864/375/15//8/648// 
 Tentokrát to není tak jednoduché, takže za vyluštění bude 15 bodů. 
2. Ječmenova detektiva: 
 Jestli se objeví Ječmenova detektivka, tak správné řešení vám přinese 10 bodů. 
3. Čtení kůry: 
 Jako v minulém čísle získáte za správnou odpověď 5 bodů. 

1, Kolik vtipů se objevilo v minulé Stránce zábavy? 
2, Jaká byla teplota na klubovně při kmenové radě, která byla 2.1.? 
3, Kolik lidí se objevilo na lednovém florbale? 

4. Jarní rostlinky: 
Protože se nám blíží jaro (venku to tak nevypadá), tak se tento úkol týká jarních 
rostlinek, konkrétně bylin. Takže snažte se napsat co nejvíce na jaře 
kvetoucích rostlin, které mají bílý květ. Za každou získáte 2 body. 
Maximálně ovšem můžete získat 16 bodů. 

Upozornění pro rádce: Uzávěrka bodování za březen je v pátek 1.4.2005!!! 
 

Bodování v únoru 
 

V měsíci únoru mi dvě družiny odevzdali body pouze za jednu družinovku a nabídli 
tak Káňatům jasné vítězství. Chci opět upozornit všechny zodpovědné za bodování, aby 
odevzdávali body včas a kompletně, protože jinak za jejich neschopnost platí všichni 
ostatní členové družiny, kteří z toho určitě nejsou nadšení!!! 

 
Upozorňuji, že od teď neutratím ani korunu za telefonáty nejmenovaným členům, 

abych jim zas a znova připomínal, že mají odevzdat body. Kdo je neodevzdá má smůlu!!! 
Bohužel, pak to dopadá jako u Sov, které stejně v posledních dvou měsících neměli skoro 
žádné body. 

 
Jinak bych chtěl pochválit zejména Martina, Ječmena a Netopýra, kteří získali 

nejvíce bodů z bodového menu a Ječmen dokonce získal plný počet 54 bodů!!! 
  

Mauglí 
 

59. sněm kmene – Štíty 19. 2. 2005 
 
Po velmi dlouhé době se zimní sněm nekonal v klubovně, ale venku – konkrétně 

v týpí na tradičním táborovém místě ve Štítech. Již v pátek na místo dorazila pod 
vedením MIČKINIKWY skupinka statečných, kteří zde přenocovali a od rána připravovali 
společně s dorazivším wagamedem WYOMINGEM sněm. Náročné bylo zejména odklizení 
sněhu pro dvě týpí, která byla postavena (předpokládám, že vše toto bude popsáno i na 
jiném místě v časopise). 

 
Samotný sněm byl zahájen tradičním obřadem zhruba o třičtvtě na šest večer. 

Sněm vedl šaman MIČKINIKWA a zapalovali wagamedi SKANIATARIO a WYOMING, 
ohnivec Mlčím a sachem Sokol. Starostí o sněmovní oheň byl pověřen Mlčím, který se 
také společně se Stopařem staral o hudební doprovod písní. 

 
Ve sněmovním kruhu zasedly rody Vlků (pod vedením Draka) a Káňat (pod 

vedením Ječmena). Bohužel chyběl celý rod Sov, což vzhledem k významu akce 
určitě nelze hodnotit pozitivně, ale právě naopak!!! Samozřejmě nechyběli oddíloví 



rádci, členové triumvirátu, Želvy a ohnivci (po dlouhé době posílení wagamedem 
WYOMINGEM). Přivítali jsme také hosty – Unkase s dcerou Helenou, bývalí členové Sokol 
a Pštros s kamarádem Tomášem. Štítecké skauty, díky nimž byl oddíl ubytován na faře, 
zastupoval Kuba. 

 
Po zpěvech rádců a kmenových činnovníků byli přijati do kmene noví bojovníci 

(Martin, Šídlo, Dušan, Lukáš a Grizlly) a Rendymu byl jako třetímu udělen Tekumsehův 
štít a tím také právo absolvovat oheň vigílií a získat Lesní jméno. 

Tak jako vždy, byl i tentokrát průběh sněmu ve svém obsahu tradiční, ovšem 
obsahová náplň samozřejmě byla nová a neopakovatelná. Proto i na tomto sněmu se 
rozběhl boj o skalpy, který měl v režii wagamed WYOMING. Ten, odpočatý po 
několikaleté pauze, připravil zajímavá klání. V boji o skalp tábornictví (zvítězili hosté, 
kteří byli do boje zapojeni) bylo úkolem přepálit na zvláštní konstrukci příčné špejle tak, 
aby spadla špejle svislá. Ve skalpu zdatnosti (zvítězily Želvy) bylo úkolem složit 
z očíslovaných dřívek kruh. Tato dřívka posloužila také ve skalpu lesní moudrosti (opět 
hosté), kdy bylo úkolem udržet v daném časovém limitu co nejvíce těchto dřívek hořících.  

 
V závěrečném skalpu ochranářství pak bylo úkolem získat co nejvíce vody 

rozpuštěním sněhu – no a taky pro změnu zabojovaly zase Želvy, které díky rouzpouštění 
sněhu v puse „naplivaly“ vody nejvíc. Boj o Agitanovo roucho byl tedy vyrovnaný a mezi 
hosty a Želvami rozhodl los – no a díky WABLAUTANAGOVI se Agitanovo roucho na 59 
sněmu stalo kořistí Želviček. 

 
Naše sněmování jsme také využili k udílení Březových lístků. Z rukou 

SKANIATARIA převzal první stupeň – zelený Martin, stupeň třetí – tmavě modrý si svou 
prací pro kmen zasloužil Tarzan a po delší době jsme také udělili stupeň čtvrtý – žlutý a 
ten byl zcela po zásluze předán za práci ve vedení oddílu a kmene Stopařovi. 

 
Nebyl by to sněm, kdyby bojovníci kmene nežádali Orlí pera. Tentokrát o svá Orlí 

pera požádalo celkem 14 bojovníků, přičemž nejvíc (osmnáct) žádal Martin z Káňat – 
WAŠTE jen tak dál!!! Samozřejmě i další se činili a tak byli v permanenci všichni tři 
udělující. Za zmínku také stojí dalších 6 Orlích per, o která požádal Sachem 
MIČKINIKWA. 

Dvěma bojovníkům pak nově udělená Orlí pera pomohla k získání vyšší hodnosti – 
Netopýrovi z Vlků byla udělena hodnost gaosed a jeho bratrovi Tarzanovi hodnost ranger. 
Ještě před samotným udělením hodností seznámil wagamed SKANIATARIO přítomné 
s legendou ohniveckého wampumu. 

 
Důležitým bodem sněmu byla volba nového náčelnictva – resp. degandawidy, 

protože v současné době nikdo z bojovníků, kteří by přicházeli do úvahy na funkci 
náčelníka, není nositelem šlechtické titulu Sachem. Na funkci byli navržení Rendy a 
Stopař, který se však kandidatury vzhledem ke svému vytížení ve škole vzdal. Kmen tedy 
rozhodoval tom, zda degandawidou bude Rendy. Přestože neproběhla žádná delší 
předvolební kampaň a cestou do Štítů neměl Rendy ani jeden bilbórd, tak si naše srdce 
získal a byl zvolen do funkce. Za své podnáčelníky si pak vybral Stopaře, Mlčíma, 
Tarzana a Mauglího. 

 
Boj o Muže sněmu se odehrál pod vedením MIČKINIKWY. Ve finále se nakonec 

utkali Sachem Míša a Orlí sagamor Mauglí, který nakonec tento ceněný titul (ne poprvé) 
získal. Uvidíme, zda příště obhájí, či zda se tuto podmínku pro zisk titulu Hrdina kmene 
podaří získat někomu jinému. 

 



Sněm byl zakončen kolem půl deváté (samozřejmě večer) Gillwelským kruhem. Po 
sněmu se kmen odebral zpět do Štítů, část lidiček odjela domů a na místě zůstal 
Mičkinikwa s několika dobrovolníky, kteří přespali a v neděli dopoledně uklidili místo 
sněmu. 

S využitím Rendyho fotek pro Březovou kůru sepsal wagamed 
 SKANIATARIO 

 
PS: Myslím si, že 59. sněm určitě patřil mezi ty vydařené a že na výročním 60 

sněmu budeme pokračovat v nastoleném trendu! Samozřejmě záleží i na vás a na tom, 
jak se budete snažit při Stoupání na horu. Bylo by jistě ozdobou výročního sněmu 
pasování šlechtice.   

 
60. sněm kmene se blíží každým dnem – neváhej!!! 

 

 
 

Něco k 59. sněmu kmene SHAWNEE 
 

Byl to můj 1. a doufám, ne poslední sněm. Myslela jsem si, že se do jednoho tee-
pee nevejdeme, ale za okamžik jsem změnila názor. Neměla jsem ani tušení, co se bude 
dít, když jsme stáli v kruhu a mlčeli. Později jsem zjistila, že jde o víceletou tradici kmene 
SHAWNEE přejatou zřejmě z kmene NESKENON.  

Boj o skalpy se moc povedl. Když jsme měli rozpouštět sníh, můj taťka UNKAS 
měl škodolibý nápad rozpustit ho ve vodě, ale potom si  to rozmyslel, protože by porušil 
skautské desatero. Kromě toho, když rozpouštěl sníh v puse, kousnul se do rtu. Takže 
tekutina v sklenici byla podezřele zbarvena. Káňata ve sklenici neměli vodu, ale ledovou 
tříšť. O zbytku ani nemluvím!  Ve sklenici měli podezřele moc vody. Nesmím zapomenout 
na to, jak skvěle MIČKINIKWA umí jezdit na ski-boardu! Naštěstí nám náš drahý náčelník 
neuhořel v ohni! Kluci si málem vypíchli oko, když bojovali o Muže sněmu. Ale nikdo 
naštěstí nemusel volat záchranku.  Dost mě překvapilo zjištění, že můj bratr Komár kdysi 
jako host „sebral“, WAMPUM a zmizel beze stopy! Sněm byl ukončen kruhem přátelství, 
který mě nadchnul asi nejvíce.  

 O kmenových zvycích jsem se zase dozvěděla hodně nových věcí, což je velmi 
dobře. Velice si cením toho, že vůbec mohu chodit do oddílu SHAWNEE a že jsem poznala 
tolik nových tváří. Sněm se mi moc líbil a těším se na další společnou akci. 

Helča 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Ohlasy na 59. sněm kmene SHAWNEE 
 

Bylo úžasné, že se zde sešlo tolik hostů, ale vadilo mi, že zde nebyly Sovy. 
Netopýr 

 
Sněm se mi moc líbil. Poprvé se mnou byl můj nejlepší kamarád Lukáš. Poprvé mi 

někdo uděloval Orlí pera.  
                                                                               Grizzly 

 
Jak obyčejně tohle to jediné slůvko zní, ale při pohledu na setkání několika desítek 

opravdových lidiček kteří se pravidelně setkávají proto, aby dali život a životadárný 
sytém svému oddílu si člověk pomalu a jistě uvědomuje  spoustu důležitých věcí.  

Za prvé si uvědomíš sílu ducha a to obrovské úsilí jednotlivce vůči kolektivu a 
obráceně.  

Druhá věc která automaticky vytane na mysli je organizační sytém oddílu, který 
jednoduchým způsobem naplňuje touhy mladých duší těch, kteří chtějí něco dokázat a o 
něco usilují.  

Třetí věc neméně důležitá je možnost rozvoje osobnosti jak po stránce duchovní, 
tak i fyzické. Je to ve své podstatě naplnění skautského programu rozvoje osobnosti, tak 
jak to vyžaduje skautské desatero i zákon.  

Unkas 

 
SLAVNÁ TŘINÁCTKA PO 59. SNĚMU 

 
TŘINÁCT NEJAKTIVNĚJŠÍCH SOUČASNÝCH BOJOVNÍKŮ SKAUTSKO – 
WOODCRAFTERSKÉHO KMENE SHAWNEE NA CESTĚ K VRCHOLU HORY 

 
1. SACHEM MIČKINIKWA  220 OP + 14M 
 
2. SACHEM WYOMING  118 OP + 5 M 
 
3. SACHEM SKANIATARIO  109 OP + 5 M 
 
4. SACHEM WABLAUTANAGA 70 OP + 4 M 
 
5. SACHEM  MÍŠA   55 OP + 4M  
 
6. OSG MAUGLÍ  72 OP + 3 M 
 
7. SAGAMOR OHYIESA  43 OP + 1 M 
 
8. RANGER PLAMÍNEK  55 OP 
 
9. RANGER  TARZAN  46 OP 
 
10. RANGER MLČÍM   42 OP 
 
11. GAOSED  NETOPÝR  47 OP 
 
12. GAOSED  CESTOVATEL  37 OP 
  
13. VANATA  JEČMÍNEK  50 OP + 1 M 



Pár postřehů 
 

Zase se nám matička Země párkrát otočila kolem dokola a jaro už pomalu klepe 
na dveře (teda mělo by). I náš oddíl se vyvíjí kupředu, někdy k lepšímu, někdy 
k horšímu, podle toho, jak se nám zrovna daří a jak se nám taky chce. 

Opět bych se s vámi rád podělil o několik drobností, kterých jsem si v poslední 
době všimnul kolem nás a doufám (snad ne naivně), že když je vyslovím nahlas, tak to 
oddílu jen pomůže. 
Je škoda, že: 

- Je to pořád dokola, ale někteří kašlou na omluvy. 
- Že ani za stobodovou prémii nepřivádíte do oddílu zástupy nováčků. Chce 

to koukat kolem sebe. Pozvěte mezi nás občas své kamarády, bráchy 
nebo bratrance. 

 
 

Je dobré, že: 
- jsou mezi námi kluci, kteří jsou nadšení, plní svoje povinnosti a pomáhají  

a dělají radost kde můžou. Právě tohle mě jako první inspirovalo 
k napsání téhle stránky a je jedině dobře, že to byl takový kladný impuls. 
Pochválit bych chtěl především Martina, který nejenže se objevuje na 
každé oddílové aktivitě, ale ač je v oddíle jen půl roku, už přispívá do 
Kůry. Ale je tu i spousta dalších, jako Lukáš, Dráček, Ječmínek, Tarzan 
atd. A abych na nikoho náhodou nezapomněl, tak napíšu, že každému, 
kdo to s oddílem myslí upřímně a dobře a myslí na své kamarády, patří 
určitě můj dík. 

- je vynikající, že si někteří všimnou, že někdo druhý má narozeniny či 
svátek. To jen potvrzuje, že naše vztahy v žádném případě nejsou 
prázdné. 

- Tarzan i Plamínek absolvují ČK Via Tokaheya, Mauglí, Mlčím a OHIYESA 
už na další kurzy snad taky poslali své přihlášky. 

- bylo konečně zvoleno nové vedení kmene, které doufám vezme svou 
zodpovědnost vážně a dovede Trojku zdárně alespoň k letnímu táboru. 

 
Stopař 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Pohled za obzor – Valný sněm 
čtení pro všechny, co nechtějí umřít hloupí 

 
Dnes to bude kratičké a spíš půjde o aktuální zpravodajství než o nějaký poučný 

článek. Zajímat to navíc bude jen opravdu zvídavé a spíš starší, takže se do čtení tohoto 
článku nenuťte. Kdo si přečetl první „Pohled za obzor“ v listopadovém čísle BK, možná si 
pamatuje, že existuje nějaký Valný sněm Junáka. To je nejvyšší orgán skautské 
organizace, který se svolává jednou za čtyři roky a rozhoduje o důležitých věcech. 
Například volí ústřední skautské orgány a schvaluje důležité dokumenty a skautské 
předpisy. A právě XI. Valný sněm proběhl letos mezi 18. a 20. únorem v Třebíči. 

Sněmu se účastní zhruba 500 delegátů, kteří jsou voleni v každém skautském 
okrese – počet delegátů, které každý okres vyšle se odvíjí od počtu registrovaných 
skautů v tomto okrese. Například v okrese Šumperk bylo v roce 2003 zaregistrováno 866 
skautů (což je v rámci Česka rozhodně nadprůměr) a tím pádem od nás vyrazilo na Valný 
sněm 8 delegátů. Jedním z důležitých úkolů sněmu je zvolit nové náčelnictvo, což je 
nejvyšší orgán Junáka mezi jednotlivými Valnými sněmy. Takže současným náčelníkem 
Junáka je bratr Zdeněk Prančl (ten byl náčelníkem i dosud) a náčelní byla zvolena 
Michala Rocmanová. Závěrem ještě dodám, že nejdůležitějším dokumentem schváleným 
XI. Valným sněmem je jistě Charta českého skautingu na počátku 21. století. O čem se 
v ní píše už je na další článek, ale zas tak dlouhá není a koho zajímá (Charta nebo cokoliv 
jiného) se může mnohem víc dozvědět na www.skaut.cz.  

Stopař 

Sovy 
 

Členové rodu Sov jsou v tomto roce Mona, Dračí zub, Káně a Vlk. Sám jsem letos 
dvě rodovky společně s Veronikou vedl, a proto můžu říct, že jsou to kluci živí ale zvídaví 
a chtějí se něco nového dozvědět a něco zažít.  

Schůzky probíhají na místní klubovně, kterou si kluci sami uklidili a vyzdobili – zde 
je nutno pochválit především Dračího zuba, Vlka a Káněte. Proto klubovna vypadá dobře. 
Vlevo na fotce je Káně a Dračák před schůzkou. 

Na rodovkách jsme se věnovali uzlům, cvičení paměti a postřehu a taky jsme si 
krátce zacvičili ve sněhu. Zkoušeli jsme i shyby, ale ne každý je udělal. V létě na táboře 
budeme trénovat! 

Rendy 

Koníci 
 

Zase utekl další měsíc a tak znovu píšu družinové stránky Koníků. Od minulého 
zápisu se přihodilo několik věcí : 

 
– přestává chodit nejmladší člen Koníků Matěj 
- ale počet členů se nezměnil, neboť začal chodit nováček Martin, který vypadá 

velice nadějně a už se těším na naši další spolupráci. 
- Helča se více podílí na družinové práci, protože je část schůzky pod jejím 

vedením. 
- Hráli jsme Kutilovu hru na motivy Pána Prstenů (vyhráli Elfové, kterým jsem 

velel já, druzí byli Rohanští jezdci pod Kutilovým vedením) 
- Na schůzkách čteme známou knihu J.R.R.Tolkiena Tulák Rower. 
- Minulou družinovku jsme zasvětili bájím o hvězdách – Velké medvědici, 

Kasiopeje a Pegasovi. Víme také, jak poznat v noci sever. 
- Příště se vrhneme na základy zdravovědy. 

za Koníky Mlčím 
 

http://www.skaut.cz


Družina Vlků 
 
 
Va. Dráček – Rádce. 
 
Ga. Netopýr – Podrádce. 
 
Va. Béďa – Topič, vede si celkem dobře, ale v poslední době trochu povolil. 
 
Boj. Sběratel – Nástěnkář, trochu zbrklý. 
 
Boj. Šmodrch – Herník, někdy je se Sběratelem hodně protivný. 
 
Boj. Dušan – Na sněmu se stal bojovníkem rodu vlků, je uvážliví a to se v naší družině 
cení. 
 
      V měsíci únoru jsme si trochu opakovali kytky a historii, ale hlavně jsme byli venku a 
hráli různé hry. Poslední družinovku jsme celou věnovali plnění OP: T-25 – Ve dvojici 
postav iglú, nebo sněhovou chýši. Moc úspěchu jsme nezaznamenali. Ale můžu doporučit, 
avšak na nějakém odlehlém místě, protože to není na jednu družinovku. Za poslední 
měsíc jsme skoro nic nového nezkoušeli. 

Zapsal: Ga. Netopýr 
 

Boje o francouzský trůn 
 
Během vlády Karla V. získala Francie nad Anglií opět převahu. Karel V. změnil 

taktiku a místo velkých bitev nyní prováděl drobné výpady z opevněných hradů. Dobyl 
zpět většinu ztracených území a r. 1374 uzavřel s Anglií mír. Boje dočasně přestaly také 
vlivem morové epidemie. 

Píše se rok 1415. Doba převahy Francie nad Anglií je už historií. Francie je 
oslabena vnitřními boji za nezletilého a duševně nemocného Karla V.. Po 41 letech míru 
nechala o sobě vědět také Anglie v bitvě u Azincourtu. Anglie ovládla sever Francie, který 
se stal opět Normandií. Je také dobyta Paříž. Odpor Francouzů proti Francii sílí. Tyto 
události zmítají hlavně severem Francie, ale jihu se také dosti dotýkají. Vaše rody začali 
získávat moc. Francie je však chudá a neklidná. Potřebuje silného panovníka, který by 
sjednotil Francii a ukončil tuto nekonečnou válku. Takového však musí dosadit nejsilnější 
rod. 

Jak můžete získat moc? Především obchodem. Tedy alespoň ze začátku, dokud 
nenarazíte na území Angličanů. Potom už vám jen zlato nepomůže, ale možná ano. To už 
bude jen na vás a vaší taktice. 

   
Letos se bude obchodovat se vším možným i nemožným.  
Čeká vás spousta upgradů, které se vymykají všem učebnicím dějepisu. Vaše 

města si můžete tuningovat. Nečekejte žádné spojlery, jenom větší radnice, městské 
hradby… 

Svoje územíčko si spravují jednotlivci, ale dělají to za svůj rod. Vyhraje rod, který 
bude mít na konci tábora větší moc. 

Tarzan 

 
 



Akce Hedgehog 
  
Opět, tentokrát téměř po roce, je tu akce vyhrazená starším bojovníkům kmene. 

V minulém skautském roce proběhli dvě takové akce s cílem nabídnout vám náctiletým 
něco víc, než jen „vaření v kotlíku“, jak se trefně vyjádřil podnáčelník Mauglí. 

Tato akce se bude od předešlých trochu lišit.  Tentokrát nebudou žádné jednotky 
Supersoldiers, ani Übersoldats. Přesto všechno bude legenda k akci vázána na tragédii 
druhé světové války. Na tuto myšlenku mě tak trochu přivedl Pštros, když mi na sněmu 
vykládal, jak spali širák zahrabaní ve sněhu, protože si chtěli vyzkoušet jak se měli vojáci 
za války. 

 
Legenda: Německá armáda postupovala vpřed závratnou rychlostí, a než 

v listopadu 1941 dosáhla Moskvy, stačila na svém pochodu urazit 960 km a vzít 
do zajetí 3 miliony sovětských vojáků. Německá armáda však nebyla na boj 
v zimě připravena, protože tažení mělo být touto dobou u konce. Čtvrtého 
prosince klesla teplota na mínus 34 stupňů a německá technika se stala 
prakticky nepoužitelnou. 

 „I v nelidské zimě, kdy zamrzal dech u úst a z nosu a obočí visely 
rampouchy, kdy i to nejjednodušší myšlení vyžadovalo úsilí, i za těchto 
podmínek dokázal německý voják bojovat. Teprve když jeho mysl zcela zeslábla, 
když jej opustily poslední zbytky sil a vůle přežít, klesl do sněhu. Ostatní jej 
fackami a kopanci přiváděli zpět k životu a snažili se mu vrátit vědomí, že jeho 
poslání na tomto světě ještě neskončilo. Německý voják se znovu postavil a šel 
dál. Všichni však neměli to štěstí, a když je jejich druhové našli, bylo pozdě.“ 

 
My budeme taky drsňáci, ale nebudeme blázni jako Pštros. Takže my se řádně 

připravíme, vystrojíme a vyrazíme. Kdy? Sraz je v pátek 18. března ve 14.40 na nádraží 
v Zábřeze. Návrat je v neděli odpoledne. Celá akce je „jarní Yksuiapi“, i když současné 
počasí je spíše zimní. 

Nebudeme s nikým bojovat (každý se sebou), ani nikoho zatýkat a nebude 
mínus 34 stupňů. Akce se týká těch, komu je nyní 14 a více let. Jmenovitě: Drak, 
Plamen, Cesťák, Mona, Tarzan, Netopýr, Mauglí, Ječmen, Mlčím, Martin. Snad 
jsem nikoho nezapomněl. 

 
S sebou: Cokoli, ale potáhnete to dva dny na zádech (svých). Základem je pití a 

jídlo na 40 hodin, spacák, 2 celty, karimatka (deka), teplé oblečení, dobré boty, liháč 
s lihem, ešus, lžíce, čínské polévky (pro zahřátí), cca 250 korun, sekera na postavení 
stanu z celt, baterka a dále vše, co berete na Yksuiapi, jen více věcí pro zahřátí. Ječmen 
má zákaz jít v kraťasech! 

Cílem akce je poznání neznámých koutů naší vlasti (jižní Morava), vyzkoušet si 
něco netradičního a utužit partu v našem oddíle. Čeká nás spíše odpočinková akce, pár 
(desítek) kilometrů a kamarádi z oddílu. 

 
Omluvit se z vážného důvodu (nemoc) lze nejpozději ve středu 16. 

března, tj. na 583 437 360 nebo 608 159 945, nebo osobně mě. Dotazy se 
přijímají tamtéž. 

 
Rendy 

 
 
 



Neuvěřitelné, ale skutečné… 
 

Tato rubrika už se zdála být zapomenuta. Proč? Protože oddíl až doposud 
fungoval! A fungoval dobře. Ale na 59. směnu bylo zvoleno nové vedení a nastávají 
problémy.  A od toho je tu naše redakce (rjb), aby vás o všech těchto fujtajbl věcech 
informovala! A co že se to právě děje? Nevíte? Tak čtěte, a vy co stojíte si sedněte, 
protože tohle stojí za to… 

 
Jak víte, na 59. sněmu byl volen nový DEGANDAWIDA. Ale jak se nám podařilo 

zjistit, volba asi bude prohlášena za neplatnou, protože Rendy uplatil některé členy, aby 
mu dali svůj hlas!  

Rendy totiž zjistil hroznou věc: že většina členů si za DEGANDAWIDU 
přeje Lukáše Sedmeru!!! 

A tak se rozhodl, že na to půjde jinak. Potřeboval ještě aspoň 3 hlasy. Vybral si 
staré spolehlivé členy  - Draka, Muglího a Šmodrcha a ty podplatil! 

 
Rendy Drakovi slíbil, že pokud ho bude 

volit, pokusí se ho pomocí protekce dostat do 
finálové pětky soutěže Česko hledá superstar. 
To se mu také povedlo. Rendy přemluvil tři 
porotce, aby Draka volili a pak mu posílal 
esemesky ostošest. Ani to však Drakovi 
nestačilo na slušné umístění a místo něj druhé 
místo obsadila neznámá a méně talentovaná 
nějaká Šárka, nebo tak nějak.  

Divákům zejména vadilo, že při 
finálovém večeru Drak zpíval píseň „My tu 

neřveme“ a doprovázel se lžící na ešus.  
Na pódium přišel Drak v zelené bundě a v čepici. Se slovy „ahoj mami, to su já, co 

bude k večeři?“ neustále mával do kamer, což ho rozptýlilo natolik, že celou dobu držel 
mikrofon vzhůru nohama. Možná to ale bylo štěstí, že nebylo jeho zpěv slyšet…   

 
Šmodrch už delší dobu obdivoval 

Jaromíra Jágra a nedal na něj dopustit. 
Rendy mu proto slíbil, že ho dostane na 
vyhlášení Zlaté hokejky a Šmodrch 
nadšeně souhlasil.  

Celá akce však dopadla spíše 
trapně, protože Šmodrch šel s Jardou i na 
pódium a odmítl dát z ruky svůj oblíbený 
plastový ešus. Julián Záhorovský se 
s Jágrem jen zasmáli, ale pan režisér 
Šmodrcha z pódia vyhodil. Proč?  

 
Při předávání cen totiž Šmodrch 

prohlásil, že Jardovi s tou kytkou pomůže, vzal si ešus a šel na pódium. Diváci se tak 
lekli, že Šmodrch chce kytku sníst. 

Na fotce pořízené přímo na místě oddílovým fotografem je Šmodrch zachycen ve 
chvíli, kdy se dohaduje s režisérem, který se ho snaží dostat ze záběru. Šmodrch mu 
vztekle odpovídá, že on tedy nikam nepůjde, že si to zaplatil a že chce Jardovi pomoci 
s tou velkou kytkou (proto má ten ešus). 



Jak vidíte, Šmodrch si na sebe vzal oddílové triko, aby Šavany zviditelnil, což se 
mu tedy podařilo. Výhodou je, že mu teď v Bohnicích nemusejí dávat župan, který je 
také modrý. 

 
Největší skandál ovšem způsobil 

Mauglí, společně s průšvihářem Šmodrchem! 
Mauglí nechtěl o podplácení ani slyšet, ale 
nakonec se nechal nalákat na možnost strávit 
pracovní den s prezidentem Klausem. 

Celá akce však skončila fiaskem. 
Mauglí pana prezidenta oslovoval „Pane Klasi“ 
místo „Pane Klausi“ a neustále mu radil. Až do 
této chvíle byl však pan prezident ochoten na 
celý incident zapomenout a připít s Mauglím 
na tykání.  

To ale byla chyba. Mauglí není na 
alkohol zvyklý a když pak prezident  
slavnostně stříhal pásku na novém tunelu 
vedoucím z Tatry Kopřivnice, Mauglí se před 
přítomnými fotografy přestal kontrolovat a 
malér byl na světě.  K němu se přidal i 
Šmodrch a už to bylo. Oba byli z prezidentského doprovodu vyhozeni a náš oddíl se 
dostal na černou listinu. 

 
Pan prezident se rozhodl náš 

oddíl zakázat. Když se to ale dozvěděl 
známý herec a fajnový disident Tomáš 
Hanák, rozhodl se k nám přihlásit, aby 
nás podpořil. 

Do rukou Stopaře složil 
skautský slib a už je náš. Na tomto 
sněmu jste ho mohli vidět 
maskovaného za bývalého člena 
WYOMINGA. Ve skutečnosti to ale byl 
on, Tomáš.  

 
A tak se stalo, že Lukáš se o 

jeden jediný hlas DEGANDAWIDOU 
nestal a zvolen byl Rendy… 

No to nás čekají pěkné časy… 
 
 

(rjb) 

 
 
 
 
 
 
 



Obsah čísla 170/16. ročník, které vyšlo 11. 3. 2005: 

 

Ø Slovo Degandawidy úvodem – str. 2   Rendy 

Ø Bodování Javorová nažka únor – str. 3   Mauglí 

Ø Bodové menu březen – str. 4     Mauglí  

Ø 59. sněm kmene – Štíty – str. 5   SKANIATARIO 

Ø Něco k 59. sněmu kmene SHAWNEE – str. 7  Helča 

Ø Ohlasy na 59. sněm kmene SHAWNEE– str. 7  Rendy 

Ø Slavná třináctka po 59. sněmu – str. 8   MIČKINIKWA 

Ø Pár postřehů – str. 9     Stopař 

Ø Pohled za obzor – str. 10    Stopař 

Ø Sovy – str. 10      Rendy 

Ø Koníci – str. 11      Mlčím 

Ø Družina Vlků – str. 11     Netopýr  

Ø Etapovka – boje o francouzský trůn – str. 12   Tarzan 

Ø Bleší trh Skalička – str. 13    MIČKINIKWA  

Ø Heraldika – str. 14     MIČKINIKWA 

Ø Psohlavci – str. 15     MIČKINIKWA 

Ø Na lovu OP - str. 16     MIČKINIKWA 

Ø Z regionální tisku  - Skauti chystají… – str. 17  MIČKINIKWA 

Ø Výroba budek – str. 18     MIČKINIKWA 

Ø O vyvěšování budek – str. 19    MIČKINIKWA 

Ø Sýkory – str. 20     MIČKINIKWA 

Ø Akce Hedgehog – str. 21    Rendy  

Ø Woodcraft – str. 22     Martin 

Ø Osobnosti – str. 23     MIČKINKWA 

Ø Buď připraven – str. 24     Mlčím 

Ø Návštěvnost Čilikotu II – str. 25   Martin 

Ø Neuvěřitelné, ale skutečné… - str. 26   rjb 

 

 

 
Příští redakční rada se koná:  Na kmenové radě (Čilikot) 
Uzávěrka příspěvků příštího čísla je: V neděli 3. dubna 2005 
Příští číslo vyjde: V pátek 8. dubna 2005 
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